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Komise prevence kriminality 

Rady města Blatná         
 

 
 

       Blatná dne: 12.06.2024 

 

 

ZÁPIS  
 

z jednání Komise prevence kriminality Rady města Blatná, 
které se konalo dne 10.06.2024 od 15.00 hod.   

 
 
Přítomni:  
Členové komise: Mgr. Iva Tvrdá, Bc. Kateřina Malečková, Mgr. Blanka Posavádová, 
Jan Hromada, DiS., pprap. Martin Tůma, Ing. Lucie Tešková, Roman Urbánek, Mgr. 
Ondřej Kočovský 
Hosté: Mgr. Dalibor Hanzlíček, Mgr. Dana Princová 
 
Program jednání: 
 
1/ Primární prevence na základních a středních školách na území města Blatná 
2/ Různé 
 

Průběh jednání: 

. 
1) Primární prevence na základních a středních školách na území města Blatná 
 
Na jednání komise byli pozváni metodici prevence základních a středních škol za 
účelem předání si zkušeností. 
 
Ing. Lucie Tešková, školní metodik SOU Blatná: 

 Aktivity zaměřené na prevenci kriminality jsou realizovány dle aktuální potřeby 
tzn. jakmile se vyskytne problém, škola operativně objedná lektory či zástupce 
PČR. 

 Pro 1. ročníky je pořádán adaptační kurz. Příští školní rok bude kurz probíhat 
na internátě, jednak z finančních důvodů, ale i z důvodu eliminace kázeňských 
problémů během kurzu. Adaptační kurz je spolufinancován z individuální 
dotace od Města Blatná a dále za spoluúčasti rodičů. Adaptační kurz je pro 
studenty povinný. Narůstají náklady na odměny lektorů. 

 Škola úzce spolupracuje s panem Duškem, který pro školu dlouhodobě 
pořádá besedy na právní minimum. Besedy jsou cca 1-2 hodinové a jsou 
hrazeny z dotačních prostředků. 

 Škola dle potřeby využívá služeb PhDr. Doležalové a Pedagogicko- 
psychologické poradny Strakonice. 

 V 1. pololetí školního roku první ročníky navštěvují s pedagogem NZDM. 
 

 



Mgr. Dalibor Hanzlíček, školní metodik SOŠ Blatná: 

 Aktivity zaměřené na prevenci kriminality jsou realizovány pro všechny 
ročníky, a to průběžně při hodinách občanské výuky. Škola si nechala 
zpracovat soubor on-line přednášek od p. Kožíška z CZ.NIC zaměřené 
především na kyberšikanu a sociální sítě. 

 Právní minimum zajišťuje škola pedagogem a odborným lektorem. 

 Adaptační kurz je pořádán pro 1. ročníky na internátě a je spolufinancován 
z individuální dotace Města Blatná a za spoluúčasti rodičů studentů. 

 V rámci adaptačního týdne probíhá spolupráce s NZDM. 

 Narůstají závažnější psychické problémy studentů (sebevražedný pokus, 
sebepoškozování), které vyžadují odbornou dlouhodobější péči. Škola by 
nutně potřebovala psychologa popř. i psychiatra, který by tyto studenty převzal 
do péče. 

 
Mgr. Dana Princová, školní metodik ZŠ J.A. Komenského: 

 Aktivity zaměřené na prevenci kriminality jsou realizovány pro žáky od 1. 
stupně. Narůstají problémy u nižších ročníků. 

 Odborné kurzy či jednotlivé lektory si škola vybírá dle aktuální nabídky nebo 
vychází ze zkušeností z již proběhlých akcí. Bohužel ceny kurzů se zvedají. 
Část nákladů pokryje finanční příspěvek zřizovatele Města Blatná. 

 Škole výrazně chybí školní psycholog. Bohužel se nedaří personálně tuto 
pozici obsadit. Závažné problémy řeší škola s pediatrem žáka popř. s PhDr. 
Doležalovou. 

 Pro žáky 6. tříd je organizován adaptační kurz. Pro příští školní rok bude 
z finančních důvodu zkrácen. Na adaptační kurz je využit příspěvek 
zřizovatele a část prostředků hradí rodiče žáků. 

 Žáci 2. stupně jsou seznámeni s nabídkou NZDM. 
 
Mgr. Ondřej Kočovský, školní metodik ZŠ T. G. Masaryka: 

 Aktivity zaměřené na prevenci kriminality jsou realizovány pro žáky od 1. 
stupně. Narůstají problémy u nižších ročníků. Přibývá kurzů zaměřených na 
žáky 1.-4. tříd.  

 Odborné kurzy či jednotlivé lektory si škola vybírá dle aktuální nabídky nebo 
vychází ze zkušeností z již proběhlých akcí anebo z nabídky PPP.  Bohužel 
ceny kurzů se zvedají, každoročně o cca 10%.  Část nákladů pokryje finanční 
příspěvek zřizovatele Města Blatná. 

 Adaptační kurz zaměřený pouze na prevenci kriminality nebyl realizován, ale 
6. ročníky se zúčastnily dvoudenního pobytu zaměřeného na ekologii. 

 Velkou pomocí je pozice školního psychologa, který jednak pracuje se všemi 
třídami, dochází do třídnických hodin, ale zároveň poskytuje individuální 
poradenství jak pro žáky tak pro jejich rodiče. Školní psycholog poskytuje 
poradenství pedagogům školy.  

 Žáci 2. stupně jsou seznámeni s nabídkou NZDM. 
 

Diskuze: 

 Beseda zaměřená na Nebezpečí internetu (zajišťuje p. Tůma a p. Malečková) 
bude od příštího školního roku  organizována ve 4. třídách základních škol, 
v předchozích letech probíhala v 5. třídách.  Školní metodici navrhují zaměření 
již na 3. třídy. 

 Školní metodici shodně uvádějí nárůst žáků a studentů se závažnými 
psychickými problémy. Chybí školní psychologové, vhodná je i možnost 
pozice sdíleného školního psychologa mezi školami. Pan Hanzlíček uvádí, že 



by přivítal i možnost konzultace (telefonické, on-line) s psychologem, který 
bude ochoten vždy na potřeby školy reagovat.  

 Paní Malečková informuje o pozici psychoterapeuta v NZDM. V některých 
případech by možná napojení na NZDM mohlo pomoci, samozřejmě to ale 
neřeší závažnější případy. 
 

 
Členové komise podporují aktivity primární prevence na základních a středních 
školách a doporučují  navýšení finančních prostředků na rok 2025. 
 
Členové komise pověřují paní Malečkovou prověřit možnosti zajištění 
psychologa pro potřeby škol. 

 
 
 

 
2) Různé 
 
Členové komise shodně uvádějí, že se jako problematické jeví začleňování cizích 
státních příslušníků, např. i z pohledu dodržování povinné školní docházky. Paní 
Malečková nabízí možnost jazykových kurzů prostřednictvím Centra na podporu 
integrace cizinců pro Jihočeský kraj.  
Pan Tůma informuje o skupince mládeže od 15-19 let (cca 10 osob) požívající na 
veřejnosti alkohol a návykové látky. Pokud se podaří mládež zajistit, jsou 
samozřejmě konány potřebné úkony. 
Pan Urbánek uvádí, že i na MěPo se obracejí občané, kteří upozorňují na skupinky 
hlučné mládeže, ale bohužel s příjezdem hlídky se mládež rozprchne anebo žádnou 
nezávadnou činnost neprovádí, pouze jsou hluční. Samozřejmě i v tomto případě je 
mládež na nevhodné chování upozorněna.  
Pan Hanzlíček se dotazuje, zda strážníci MěPO vykonávají dohlídku před ZŠ. Pan 
Urbánek uvádí, že strážníci dohlíží na přechodech u ZŠ před začátkem vyučování. 
Paní Princová vznáší dotaz, zda by bylo možné kontroly před ZŠ J. A. Komenského  
realizovat i v odpoledních hodinách. Na lavičkách před školou se děti a mládež 
scházejí po vyučování, bývá zde nepořádek, např. nedopalky cigaret. 
Zástupci obou základních škol a SOU Blatná kladně hodnotí spolupráci s NZDM 
Station 17. 
Na dotaz ohledně provozu diskotéky „Elimat“ uvádí pan Tůma, že zde řeší problémy 
mezi cizinci, kteří diskotéku provozují. Nemá povědomí o tom, že by diskotéku 
navštěvovali mladiství.  
 
Jednání komise bylo ukončeno v 16.30 hodin. 
 
 
 

Zapsala: Bc. K. Malečková 
Ověřil:  J. Hromada, DiS. 
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